

Referat fra Helios bestyrelsesmøde 20. oktober 2025.

Indkaldt: Lars Kensmark, Hans Henrik Hedemann, Hanne Holm, Johnny Elkjær, Sofie Raviv, Nils Thobo-Carlsen, Peter Eduard,, Anne-Mette Momsen, Jette Møller. **Suppleanter:** Palle Eriksen, og Christian Elmelund-Præstekær (frivilligt om suppleanterne deltager i mødet)

Fraværende: Peter

Ordstyrer: Lars i "lige måneder", Sofie i "ulige måneder"

Referent:

Dagsorden:

	Karakter	XX	Forklaring	kommentarer	Referat
	Oplæg om evt. støtteforening v. Michael.	HH	Michael kommer og fortæller, hvad en støtteforening er, hvordan den kan spille sammen med Helios' event- og musikgruppe.	Der afsættes max. ½ time	
1.	Godkendelse af referat fra d. 16. sept.				Godkendt
2.	Godkendelse af Dagsorden				Godkendt men prioriteret, så noget udskydes
3.	Drøftelse og evaluering af onsdagsbio/for middagsbio	fra sidste møde			Udskydes
4.	Drøftelse af billetpriser	fra sidste møde	Helios' billetpris på 80-90 kr ligger væsentligt under både Scala i Svendborg (100 kr) og biograferne i Odense (120-125 kr), hvilket gør os konkurrencedygtige og tilgængelige. Samtidig bør vi spørge os selv, om vi måske er for billige - og om vi er tydelige nok i vores egen kommunikation og markedsføring af pris og værdi, både internt og udadtil.		Udskydes
5.	Orientering Mødet i Ringe med de andre biografer				Jette, Nils og Johnni deltog. Det kan være svært at sammenligne 1:1. Forslag om studietur til Langeland (Rudkøbing). De har deres egen cafe. De har mange arrangementer/events.

					Forskel: Helios. Huset er åbent - også når vi ikke selv er her (vi har en forpagter, der holder åbent). Helios er vært for netværket i september 2026. Johnny prøver at lave en aftale med Langeland bio d. 23. november.
6.	Beslutning Vedtagelse af vores forslag til kontrakt med kommunen	Udvalget	se bilag		Vi drøftede udvalgets oplæg, lavede få tilføjelser, som så sendes til kommunen, som vores udspil.
7.	Evt. skriftlig oplæg fra Nathan	lk	Sofie vil kontakte Nathan		Mail fra Nathan drøftet. Sofie svarer kort med henvisning til mødet torsdag i denne uge.
8.	Generel orientering om lobbyarbejder.	lk			Lars har haft møder med Anne og Hans om vores oplæg til den nye samarbejdskontrakt med kommunen.
9.	Drøftelse: Skal vi have en ny strategidag?	SR			Udskydes
10.	Beslutning Næste møde: Planlagt d. 10 november - forslag til ny dato 17. november	SR/LK	Hverken Sofie eller Lars har mulighed for at deltage d. 10. november. Forslag om at flytte mødet til d. 17. november. Hvorfor ikke den 12/11? Jette		Mødet skydes til d. 13. november
11.	Orienteering: indkøb	Nils			Printer er indkøbt. Nils og Johnni skal installere.
12.	Kontaktpersoner til forskellige udvalg der kontakter os	lk, hh			Det blev aftalt, hvem Lars kan videresende til.
13.	Fribilletter?	jm	vi har brug for klare retningslinjer om hvor det ligger? Hvem bestemmer/ bestiller? Aktive medlemmer Hvem er gratis? Alle der har været på arbejdet? Hvornår? Retningslinjer af hensyn til billetsalget/ operatør mv.		Fribilletter: Der efterlyses klare retningslinjer for fribilletter. PR og Eventgruppen giver fribilletter til en bestemt forestilling. Dette gælder også sponsorfribilletter. Kirsten, Karin og Ole har beføjelser til at udlodde fribilletter. Aktive-billetter: Bestyrelsen er nødsaget til at skærpe brugen af gratisbilletter. Der skal laves en orientering til

					alle frivillige, så alle er opmærksomme på det.
14	medlemmer	jm	Fra tovholder mødet? ønske om klarhed? Nye retningslinjer? Lettere adm. Afklaring		Der skal sendes nyt medlemskort efter betaling. Medlemskort (både aktive og passive) skal vises ved køb af billet - der skal ikke længere scannes. Medlems- og frivillig-rabat kan ikke opnås ved online køb. Pr. 2026 bliver alle medlemmer fra 2025 slettet i integra.
15.	Til ansøgning om kommunalt tilskud	HH	Til orientering er disse argumenter sendt til Britt efter aftale. Bilag		Taget til efterretning
16.	Medlemsarr. i Faaborg og egn.	HH	Hvem deltager? Bilag		Hanne og Anne-Mette deltager.
17.	evt				

Næste møde d. 13. november (bemærk det er flyttet fra d. 10.)